

### **Verantwortungsvolle Beschaffung von Mineralien**

Ethik, Recht, faire Geschäftspraktiken und Umweltbelange sowie die Zusammenarbeit mit unserer Lieferkette sind zentrale Bestandteile des Kisling Supplier Code of Conducts (SCoC).<sup>1</sup> Kisling erkennt seine Verantwortung gemäß dem "OECD-Leitfaden für verantwortungsbewusste Lieferketten von Mineralien aus Konflikt- und Hochrisikogebieten"<sup>2</sup> und den Vorschriften zu Konfliktmineralien an, insbesondere gemäß der EU Verordnung 2017/821<sup>3</sup> und dem Dodd-Frank Wall Street Reform and Consumer Act, Abschnitt 1502.<sup>4</sup>

Wir kommunizieren unsere Richtlinien an unsere Lieferanten und fördern verantwortungsbewusste Mineralienbeschaffung in der gesamten Lieferkette. Hierbei nutzen wir das Conflict Minerals Reporting Template (CMRT) und das Extended Minerals Reporting Template (EMRT) der Responsible Minerals Initiative (RMI).<sup>5</sup> Mithilfe dieser Vorlagen führen wir jährliche Umfragen in unserer Lieferkette durch. Sollten Anzeichen von Nichteinhaltung in Bezug auf den OECD-Leitlinien, Anhang II<sup>2</sup> auftreten, setzen wir uns mit dem Lieferanten in Verbindung. Bei festgestellten Nichtkonformitäten vereinbaren wir angemessene Korrekturmaßnahmen mit dem Lieferanten. Falls diese Maßnahmen nicht innerhalb angemessener Frist umgesetzt werden, behält sich Kisling AG und ihre Tochtergesellschaften das Recht vor, den Lieferanten aus der Lieferkette auszuschließen.

<sup>1</sup> <https://www.kisling.com/kisling/compliance>

<sup>2</sup> <https://www.oecd.org/daf/inv/mne/OECD-Due-Diligence-Guidance-Minerals-Edition3.pdf>

<sup>3</sup> <https://eur-lex.europa.eu/legal-content/DE/TXT/HTML/?uri=CELEX:32017R0821&from=DE>

### **Responsible Minerals Sourcing Policy**

Ethics, law, fair business practices, environmental concerns, and collaboration with our supply chain are integral components of the Kisling Supplier Code of Conduct (SCoC).<sup>1</sup> Kisling acknowledges its responsibility in accordance with the "OECD Due Diligence Guidance for Responsible Supply Chains of Minerals from Conflict-Affected and High-Risk Areas"<sup>2</sup> and regulations pertaining to conflict minerals, notably under EU Regulation 2017/821<sup>3</sup> and the Dodd-Frank Wall Street Reform and Consumer Act, Section 1502.<sup>4</sup>

We communicate our guidelines to our suppliers and promote responsible mineral procurement throughout the entire supply chain. In this endeavor, we utilize the Conflict Minerals Reporting Template (CMRT) and the Extended Minerals Reporting Template (EMRT) provided by the Responsible Minerals Initiative (RMI).<sup>5</sup> With these templates, we conduct annual surveys within our supply chain. Should indications of non-compliance arise with regard to the OECD Guidelines, Annex II<sup>2</sup>, we initiate communication with the supplier. Upon identifying non-conformities, we collaborate with the supplier to establish appropriate corrective measures. If these measures are not implemented within a reasonable timeframe, Kisling AG and its affiliates reserve the right to exclude the supplier from the supply chain.

Product Compliance  
Date: 10.08.2023

<sup>4</sup> <https://www.govinfo.gov/content/pkg/PLAW-111publ203/pdf/PLAW-111publ203.pdf>

<sup>5</sup> <https://www.responsiblemineralsinitiative.org/>